
ZAPISNIK 

sa 60. sjednice Savjeta Agencije za sprječavanje korupcije 

održane 19. novembra 2021. godine 

 

Sjednica je počela u 11.15 sati. 

Predsjedavao je Momčilo Radulović, predsjednik Savjeta ASK.  

Sjednici su prisustvovali članovi Savjeta ASK: Goranka Vučinić, Rifat Hadrović, 

Gavrilo Čabarkapa. Zlatko Vujović, član Savjeta, nije prisustvovao sjednici, uz 

najavu odsustva. 

Sjednici su prisiustvovali: Jelena Perović, direktorica ASK, zatim Nina Paović, 

pomoćnica direktorice Sektora za sprječavanje sukoba interesa i provjeru prihoda i 

imovine, Stefan Radunović, načelnik Odsjeka za sprječavanje sukoba interesa 

javnih funkcionera i Aleksandra Vojinović, sekretarka Savjeta ASK.  

Sjednica je bila otvorena za predstavnike medija. 

Za 60. sjednicu jednoglasno je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

1. Aktivnosti ASK u dijelu sprječavanja sukoba interesa i povrede ograničenja u 

vršenju javnih funkcija;  

2. Informacija o postupanju ASK po donesenim presudama Upravnog suda, po 

zahtjevu Odbora za antikorupciju Skupštine Crne Gore; i 

3. Tekuća pitanja 

-  Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Statuta Agencije za sprječavanje  

korupcije. 

 

Jednoglasno je prihvaćen prijedlog da sjednici prisustvuju Nina Paović i Stefan 

Radunović. 

Jednoglasno su usvojeni zapisnici sa 57., 58. i 59. sjednice Savjeta , bez primjedbi. 

 

Prva tačka: Aktivnosti ASK u dijelu sprječavanja sukoba interesa i povrede 

ograničenja u vršenju javnih funkcija 

Predsjedavajući je podsjetio da Savjet ima obavezu održavanja tematskih sjednica, 

u cilju praćenja rada Agencije i davanja inicijativa za unapređenje u različitim 

oblastima rada. Jedna od veoma značajnih nadležnosti Agencije je sukob interesa i 

povrede ograničenja u vršenju javnih funkcija, posebno imajući u vidu da je nakon 
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održanih parlamentarnih izbora u avgustu prošle godine, povećan broj 

novoimenovanih javnih funkcionera. Podsjetio je članove Savjeta da je u novembru 

2020. godine održana sjednica na istu temu, na kojoj su predstavljeni rezultati koji 

obuhvataju period od početka rada Agencije. U međuvremenu je došlo do promjene 

Pravilnika o sistematizaciji, jedan dio nadležnosti tadašnjeg odsjeka koji se odnosi 

na postupke je prešao u nadležnost novoformiranog Odsjeka za pokretanje 

upravnih, prekršajnih postupaka i postupanje po zahtjevima za slobodan pristup 

informacijama.  

Na poziv predsjedavajućeg, Stefan  Radunović je predstavio aktivnosti iz domena 

nadležnosti Odsjeka za sprječavanje sukoba interesa (Informacija je sastavni dio 

ovog zapisnika – Aneks1). 

Nina Paović je predstavila podatke koji se tiču pokrenutih upravnih postupaka, 

broja donesenih odluka, postupaka nakon donijetih odluka, kao i vanrednog 

preispitivanja sudskih odluka. 

Kazala je da je Agencija u periodu novembar 2020. – novembar 2021. godine 

pokrenula 365 upravnih postupaka, od kojih je u 270 predmeta donesena odluka. 

Od tog broja, u 12 predmeta je izjavljena tužba Upravnom sudu i postupci su u toku. 

Nije bilo zahtjeva za vanredno preispitivanje sudskih odluka. U svim predmetima u 

kojima je utvršeno kršenje ZSK, Agencija je organima koji vrše izbor, imenovanja i 

postavljenja dostavila odluke na dalju nadležnost. U većini takvih slučajeva su 

izrečene opomene i upozorenja, dok je u nekoliko slučajeva organ vlasti obavijestio 

Agenciju da nije sproveden postupak do okončanja postupka pred Upravnim sudom, 

po tužbi javnog funkcionera. 

Odgovarajući na pitanje Gavrila Čabarkape o razlozima za ponočenje upravnih 

tužbi, Nina Paović je odgovorila da su u nekoliko predmeta javni funkcioneri tvrdili 

da im nijesu uredno dostavljeni rezultati ispitnog postupka, te da im nije dat rok za 

izjašnjenje. Agencija je u odgovoru na tužbe navela zbog čega su takvi navodi 

neosnovani i dostavila odgovarajuće dokaze. U nekoliko predmeta je osporen 

status, tj. lica koja su predmet odluke su tvrdila da nemaju status javnog 

funkcionera. 

Goranka Vučinić je kazala da predmetni odsjek od početka rada Agencije radi 

kvalitetno i postiže mjerljive rezultate. Izazova u radu koji je i dalje prisutan je puna 

primjena člana 42 ZSK, odnosno nepostupanje organa vlasti po navedenoj 
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zakonskoj obavezi. Smatra da bi Agencija trebalo efektivnije da koristi zakonsko 

ovlašćenje kažnjavanja organa vlasti ukoliko ne dostave odgovor u roku od 60 dana. 

O kvalitetu rada Agencije u ovoj oblasti govori i činjenica da je broj pokrenutih 

upravnih sporova i dalje 1% u odnosu na broj donesenih odluka, što je kontinuitet od 

početka rada Agencije. 

Momčilo Radulović je pitao je li bilo slučajeva da se organ vlasti ogluši o 

obavezujuće mišljenje Agencije kojim je konststovano da postoje ograničenja za 

imenovanje nekog javnog funkcionera na javnu funkciju zbog razrješenja, i kako se 

to prati.  

Takođe, pitao je koliko se poštuju odluke Agencije od strane javnih funkcionera 

nakon donesenih obavezujućih mišljenja, da li u svim slučajevima dolazi do 

podnošenja ostavke ili razrješenja.  

U odnosu na član 42 ZSK, pitao je koji jje stepen poštovanja odluka Agencije od 

strane organa vlasti kada se utvrdi da je javni funkcioner prekršio ZSK i da li 

Agencija dobija povratne informacije o preduzetim mjerama protiv javnog 

funkcionera, te da li se primjenjuju iste mjere u odnosu na sve javne funkcionere za 

isti prekršaj. 

Pitao je i da li postoji dovoljan broj izvršilaca za kavalitetno obavljanje nadležnosti  

oba odsjeka. 

Nina Paović je odgovorila da organi vlasti kroz obavještenja dostavljaju odgovor o 

preduzetim mjerama. Ponovila je da se u većini slučajeva radi o opomenama, 

imajući u vidu da se radi o licima koja prvi put krše zakon, kao i da se za isti prekršaj 

izriču iste sankcije. Nekoliko organa vlasti je je obavijestilo Agenciju da nisu 

pokrenuti postupci zbog činjenice da su u međuvremenu javni funkcioneri pokrenuli 

upravne sporove pred nadležnim sudovima, zbog čega je odlučeno da se poretanje 

postupka odgodi do okončanja sudskih postupaka. Skupština Crne Gore je dostavila 

odgovor na nije nadležna da kažnjava poslanike, uz obrazloženje da se radi olicima 

koja se biraju na izborima, dok Skupština samo verifikuje poslaničke mandate. 

Goranka Vučinić je kazala da Skupština Crne Gore donosi zakone i da je dužna da 

obezbijedi mehanizme za njihovo puno sprovođenje, što uključuje i član 42 ZSK, te 

da se na tome mora insistirati.  Dodala je da se ne radi samo o Skupštini već i 

ostalim organima vlasti čije nepostupanje onemogućava Agenciju da postigne 

efekte koji se od nje očekuju, dok joj se sa druge strane, spočitava selektivno 

djelovanje. 
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U odnosu na pitanje Momčila Radulovića, Stefan Radunović je odgovorio da je 

visok stepen poštovanja mišljenja od strane javnih funkcionera i organa vlasti u 

slučajevima gdje je prepoznat ograničavajući faktor za vršenje javne funkcije. Tome 

u prilog govori činjenica da je podnijeto 30 ostavki. Kada je u pitanju broj izvršilaca, 

kazao je da se za sada uspijeva odgovoriti svim zadacima. 

Momčilo Radulović je kazao da je evidentno da postoje ograničavajući elementi 

sistemskog karaktera, koji onemogućavaju punu primjenu zakona od strane 

Agencije. Zbog toga je predložio da se početkom 2022. godine u Agenciji formira 

radna grupa čiji bi zadatak bio da sačini preporuke za izmjenu zakonodavnog okvira 

iz nadležnosti Agencije. Goranka Vučinić je predložila da navedena aktivnost bude 

predviđena Planom rada ASK za 2022. godinu. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

Nakon završene rasprave, predsjedavajući je konststovao da se Savjet ASK 

upoznao sa Informacijom o aktivnostima ASK u dijelu sprječavanja sukoba interesa i 

povrede ograničenja u vršenju javnih funkcija. Predložio je da Savjet usvoji inicijativu  

kojom će zatražiti proaktivnije i sveobuhvatnije djelovanje Agencije u pogledu 

otkrivanja i efikasnog sprječavanja sukoba interesa. Prijedlog je jednoglasno 

prihvaćen. 

Druga tačka: Informacija o postupanju ASK po donesenim presudama 

Upravnog suda, po zahtjevu Odbora za antikorupciju Skupštine Crne Gore 

Predsjedavajući je u uvodnoj riječi podsjetio da je na Četvrtoj sjednici Odbora za 

antikorupciju Skupštine Crne Gore donijeta odluka o održavanju kontrolnog 

saslušanja rukovodstva Agencije za sprječavanje korupcije, na temu postupanja 

Agencije po donesenim presudama Upravnog suda u odnosu na jedan broj najviših 

javnih funkcionera. 

S tim u vezi, od Agencije je zatražena pisana informacija o postupanju Agencije u 

pomenutim predmetima. Podsjetio je na jednoglasan stav članova Savjeta Agencije 

sa prethodne sjednice, a to je da je potrebno da sadržaj Informacije prije slanja 

Odboru mora biti utvrđen i verifikovan  od strane Savjeta, imajući u vidu da se, 

saglasno Zakonu o sprječavanju korupcije, saradnja između Agencije i Skupštine 

Crne Gore odvija preko Savjeta Agencije. 

    Nakon otvaranja rasprave, Rifat Hadrović je ocijenio da bi Informaciju trebalo 

dopuniti hronologijom postupanja Agencije u sakom od navedenih predmeta, počev 

od broja predmeta, osnovu za pokretanje postupaka i ostalim detaljima koje je 
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moguće navesti u skladu sa zakonom.  Pitao je i zbog čega su u Informaciji navedeni 

predmeti koji nijesu traženi od strane Odbora za antikorupciju. 

    Jelena Perović je odgovorila da su postupci koji se vode pred Agencijom povjerljivi, 

te da se ne smiju sa trećim licima dijeliti izjašnjenja javnog funkcionera, niti dokazi 

koje Agencija prikuplja, ocjenjuje i na osnovu kojih donosi odluku. Svako traženje 

takve vrste je vid vršenja pritiska na Agenciju. Kad Agencija donese odluku, 

Skupština nema pravo da žalbe, već javni funkcioner na koga se odluka odnosi. 

Pojasnila je da zakon ne dozvoljava izjašnjavanje u vezi sa otvorenim predmetima, 

te da bi svako prejudiciranje odluke u toku upravnog postupka bilo na štetu javnog 

funkcionera. Dodala je da će ocjena dokaza biti sadržana u odluci u koju će svi imati 

pravo uvida. 

 Goranka Vučinić je podržala prijedlog Rifata Hadrovića, navodeći da je svrha 

Zahtjeva Odboravda se vidi da li je Agencija selektivno ili neselektivno postupala i u 

razumnim rokovima, jer jedan broj poslanika i šire javnosti dovodi u pitanje 

nepristrasnost Agencija u navedenim slučajevima. S obzirom da se ne može 

dostaviti dokumentacija, hronološki pregled postupanja bi otklonio svaku sumnju u 

rad Agencije. 

 Nako  završene rasprave, Momčilo Radulović je predložio da Savjet usvoji 

zaključak kojim obavezuje Direktoricu da do naredne sjednice Savjeta ASK, dostavi 

dopunjenu informaciju u dijelu hronologije postupanja Agencije u traženim 

predmetima. Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 

 Treća tačka: Tekuća pitanja 

I. Savjet ASK je usvojio Odluku o izmjenama I dopunama Statuta ASK; 

II. Dogovoreno je da se termin naredne sjednice Savjeta utvrdi naknadno. 

------------------------------- 

       Savjet ASK, na 60. sjednici, usvojio je sljedeće  

 

ZAKLJUČKE I/ILI KONSTATACIJE:  

1. Savjet ASK se upoznao sa Informacijom o aktivnostima ASK u dijelu 

sprječavanja sukoba interesa i povrede ograničenja u vršenju javnih funkcija; 
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2. Iniciran je nastavak proaktivnog djelovanja Agencije u pogledu otkrivanja i 

efikasnog sprječavanja sukoba interesa i povrede ograničenja u vršenju javnih 

funkcija; 

 

3. Jednoglasno je usvojena Odluka o izmjenama i dopunama Statuta ASK; 

 

4. Zadužena je Direktorica ASK da Savjetu dostavi dopunu Informacije o 

postupanju Agencije po donesenim presudama Upravnog suda, br. 00-1950/2, u 

dijelu hronologije postupanja u traženim predmetima; 

 

5. Savjet ASK je donio odluku o formiranju Radne grupe ASK za izradu prijedloga 

za unapređenje antikorupcijskih zakona iz nadležnosti ASK; 

 

6. Dogovoreno je da se termin naredne sjednice Savjeta utvrdi naknadno. 

 

Sjednica je zaključena u 12.15h 

 

 

Sastavni dio ovog zapisnika su sljedeća akta: 

- Aktivnosti ASK u dijelu sprječavanja sukoba interesa i povrede ograničenja u 

vršenju javnih funkcija; i 

- Odluka o izmjenama i dopunama Statuta Agencije za sprječavanje  korupcije. 

 

Broj 00 – 1950/8 

Podgorica, 29. novembar 2021. godine 

 

SEKRETARKA SAVJETA                                                 PREDSJEDNIK SAVJETA 
 
  Aleksandra Vojinović, s.r                                                      Momčilo Radulović, s.r. 
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